
Protokół z X sesji Rady Gminy Suchy Las IX kadencji 
27 lutego 2025 r., godz. 16:30, Park Wodny OCTOPUS, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 
 

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr VIII/24 z dnia 16 grudnia 2024 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń 

Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Aquanet S.A. na lata 2025-2028. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Golęczewo – 

rejon ulic Promienistej, Dworcowej i Lipowej – część II. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Suchy Las – rejon ulicy Sprzecznej. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Suchy Las – rejon ulicy Obornickiej i Nektarowej. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2025-2051. 
10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty reklamowej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki gruntu nr 13/6  

w Biedrusku. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Suchy Las prowadzenia zadania publicznego  

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2061P na odcinku od m. Zielątkowo  
do m. Golęczewo, gm. Suchy Las. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia Regulaminu udzielania dotacji 
celowej na wymianę pozaklasowych źródeł ogrzewania na źródła ekologiczne na terenie Gminy 
Suchy Las. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Suchy Las w 2025 r. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia 
Seniorów” na rok 2025. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej 
oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2025-2030. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
zasad częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania,  
a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług 
sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług”. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu korzystania z zajęć nauki  
i doskonalenia pływania albo rekreacyjnego wejścia na basen w Parku Wodnym OCTOPUS w ramach 
zakupionego karnetu nauka i rekreacja. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki. 

20. Przyjęcie sprawozdania z prac Komisji Rewizyjnej za rok 2024. 



21. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 
Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 

22. Interpelacje i zapytania Radnych. 
23. Wolne głosy i wnioski. 
24. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 1.Otwarcie sesji (00:06:16 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła X sesję  
Rady Gminy Suchy Las IX kadencji w dniu 27 lutego 2025 r. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las 
Radna Joanna Pągowska przywitała Wójta Gminy Grzegorza Wojterę, Panią Wicewójt, Radnych, 
Przewodniczących Zarządów Osiedli, Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy, Gości obecnych na sali 
oraz oglądających relację online. Przywitała również przedstawicieli Aquanetu, którymi byli: 
Dyrektor Departamentu Rozwoju Majątku Pan Robert Adamczak oraz Pani Paulina Wilińska-Kałka. 
Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że sesja 
Rady Gminy Suchy Las jest transmitowana on–line. Nagranie w systemie audio-video będzie 
udostępnione na stronie www.suchylas.pl. Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione  
po upływie 14 dni od dnia dzisiejszego oraz przypomniała, że z uwagi na publiczny charakter sesji 
nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów 
dotyczących ochrony danych osobowych.  

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:07:53 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że na sali  
jest 15 Radnych. 
Radni Rady Gminy Suchy Las IX kadencji obecni na sesji: Joanna Pągowska,  
Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, 
Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała czy zebrani mają uwagi 
do porządku obrad (nie było uwag). 
 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr VIII/24 z dnia 16 grudnia 2024 (00:08:25 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała czy zebrani mają uwagi 
do protokołu z sesji grudniowej (nie było uwag). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr VIII/24 z dnia 16 grudnia 2024 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że protokół  
został przyjęty.  



Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń 
Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Aquanet S.A. na lata 2025-
2028 (00:10:12 *). 
 

Przedstawicielka spółki Aquanet S.A. Paulina Wilińska-Kałka przedstawiła Wieloletni plan, 
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych, będących w posiadaniu 
Aquanet S.A. na lata 2025-2028. Wystąpienie objęło tematykę inwestycji, które są prowadzone 
aktualnie na terenie gminy Suchy Las, inwestycji planowanych i w fazie dokumentacji. 
Przedstawiono zestawienia liczbowe oraz harmonogram inwestycji.  
 
Szczegóły wystąpienia w formie prezentacji zawiera załącznik do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy są pytania  
do przedmówczyni. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zapytał, czy jest jakiś 
dokument, w którym mieszkańcy gminy Suchy Las mogą zobaczyć, w jakich latach mogą 
spodziewać się, kanalizacji lub wodociągów. 
Przedstawicielka spółki Aquanet S.A. Paulina Wilińska-Kałka przekazała, że wieloletni plan został 
przygotowany w sposób o charakterze ogólnym tak, żeby była możliwość przygotowania  
i uchwalenia w trybie ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu. Dodała, że dane, które przekazała 
aktualnie nie są dostępne do powszechnej wiadomości, ale spółka nad tym pracuje i gdy tylko 
sposób udostępniania zostanie opracowany to przekaże, gdzie mieszkańcy mogą podejrzeć 
informacje o planowanych inwestycjach. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska uśmiechając się przekazała 
życzenie, żeby spółka Aquanet w swoich wieloletnich planach, ujmowała jak najwięcej inwestycji  
w gminie Suchy Las. Dodała, że wszyscy cieszymy się z tego, że ruszyły prace w rejonie Suchy Las 
Wschód. Poinformowała, że na początku marca odbędzie się spotkanie z mieszkańcami  
i kierownikiem budowy i będzie można na nim uzyskać informacje, odpowiedzi i poznać 
harmonogram prac. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń 
Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych, będących w posiadaniu Aquanet S.A.  
na lata 2025-2028. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr X/105/25 została podjęta. 
 
 
 
 



Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Golęczewo – 
rejon ulic Promienistej, Dworcowej i Lipowej – część II (00:28:07 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 1 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o wytyczenie drogi dojazdowej  
do dwóch działek, gdyby nie powstała droga 4KDW (obecnie 3KDW). Uwaga złożona  
do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 2 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o przeznaczenie ZW/S w granicach 
działki 84/3 zmienić na przeznaczenie MN. Uwaga złożona do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 3 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o Zmniejszenie terenu Z/WS  
do niezbędnej obsługi rowu; wprowadzenie zabudowy mieszkaniowej. Uwaga złożona  
do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 4 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o zmianę zapisu w par. 8 pkt 6 
dotyczącego terenu 1MN/U – minimalna powierzchnia działki 800 m2. Uwaga złożona  
do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 5 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Dla terenu 1MN/U, 3MN wnoszę o ustalenie 
minimalnej powierzchni działki 800 m2. Uwaga złożona do II wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 6 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): W przypadku braku możliwości uwzględnienia 
powyższych parametrów (dla drogi 7KDW obecnie 6KDW), zmiana powierzchni nowo wydzielonej 
działki budowlanej na min. 800 m2. Uwaga złożona 2 razy do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 7 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o ustalenie dla obszaru oznaczonego 
symbolem 1MN minimalnej powierzchni działki na 800 m2. Uwaga złożona do I wyłożenia. 
 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 8 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Dla obszaru oznaczonego jako 1MN położonego 
na narożniku między ul. Dworcową a Promienistą, składający się z działek 123/8, 123/16, 123/17, 
określenie minimalnej wielkości powierzchni działki na 800 m2, co zostało dopuszczone na innych 
obszarach tego planu miejscowego. Uwaga złożona 2 razy do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 9 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o zmianę parametrów zabudowy: 
powierzchnia nowo wydzielonej działki budowlanej będzie nie mniejsza niż 800 m2. Uwaga złożona 
do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 10 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Dla działek numerach 142 i 143 dopuszczenie 
minimalnej powierzchni nowo wydzielanej działki – 800 m2. Uwaga złożona do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
 



Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 11 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Zgłaszam uwagę, że przedmiotowe działki  
(142 i 143) powinny zostać oznaczone jako działki, dla których dopuszczony jest podział, w wyniku 
którego powierzchnia nowoutworzonej działki będzie nie mniejsza niż 800 m2. Uwaga złożona  
do II wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 12 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Ujednolicenie powierzchni nowo wydzielanych 
działek w taki sposób, aby obowiązywał jednakowy na całym terenie objętym planem. Parametr 
minimalnej powierzchni 800 m2 przewidziany dla terenów 3MN, 4MN oraz 5MN (obecnie 4MN, 
5MN, 6MN) powinien obowiązywać na całym terenie. Uwaga złożona do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 13 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Zmiana kategorii dróg 3KDW i 4KDW (obecnie 
2KDW i 3KDW) na drogi publiczne dojazdowe KDD. Uwaga złożona do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
 
 



Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 14 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Zmiana kategorii drogi 4KDW (obecnie 3KDW) 
na drogi publiczne dojazdowe KDD. Uwaga złożona do II wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 15 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Zmiana kategorii drogi 18KDW (obecnie 
17KDW) na KDD. /Uwaga złożona do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 16 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Ustalenie powierzchni zabudowy na poziomie 
30%. Uwaga złożona 2 razy do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 17 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Ustalenie powierzchni zabudowy na poziomie 
30%. Uwaga złożona do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 18 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Ustalenie wysokości zabudowy na poziomie 
maksymalnie 9,5 m. Uwaga złożona 2 razy do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 19 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Zmiana lokalizacji terenu oznaczonego 
symbolem 2ZP. Uwaga złożona do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 20 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Zmiana przeznaczenia terenu 2U na tereny 



zabudowy mieszkaniowej MN. Właścicielem działki są 3 osoby. Uwaga złożona 4 razy  
do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 21 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wprowadzenie terenu zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej lub zabudowy usługowej, tak jak działki po drugiej stronie 
cmentarza (działki nr 91, 90/1, 90/2); wydana WZ. Uwaga złożona 2 razy do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 22 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wprowadzenie terenu zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej lub zabudowy usługowej, tak jak działki po drugiej stronie 
cmentarza (działki nr 91, 90/1, 90/2); wydana WZ. Uwaga złożona do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 23 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wnoszę o zmianę funkcji terenu U na funkcję 
MN/U na działkach nr 95/3, 95/4. Uwaga złożona do II wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  



Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 24 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wnoszę o zmianę funkcji terenu U, na funkcję 
MN/U na działkach 95/3, 95/4, 95/5. Uwaga złożona do II wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 25 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Możliwość realizacji wjazdów na działki 
bezpośrednio z ulicy Dworcowej (dz. 123/5). Uwaga złożona do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 26 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Dopuszczenie zjazdów z ul. Dworcowej  
co najmniej na działkę nr 1 i działkę nr 2 (załącznik nr 2), ponieważ nie mogą być one 
skomunikowane przez drogę wewnętrzną. Uwaga złożona 2 razy do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 



Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 27 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wprowadzenie zapisu, że w przypadku,  
gdy powierzchnia działki uniemożliwia wydzielenie działek budowlanych o ustalonych parametrach, 
dopuszcza się pomniejszenie powierzchni jednej z nowo wydzielanej działki o 10%. Uwaga złożona 
do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 28 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Dopuszczenie lokalizacji zabudowy bliźniaczej. 
Uwaga złożona do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 29 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Objęcie granicą opracowania planu całej działki 
nr 123/3. Uwaga złożona do I wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 30 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Sprzeciw w sprawie utworzenia drogi 
wewnętrznej oznaczonej symbolem 2KDW (obecnie 1KDW). Uwaga złożona do II wyłożenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (6 głosów za). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Golęczewo – 
rejon ulic Promienistej, Dworcowej i Lipowej – część II. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr X/106/25 została podjęta. 
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Suchy Las – rejon ulicy Sprzecznej (00:40:39 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (6 głosów za). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Suchy Las – rejon ulicy Sprzecznej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 



Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr X/107/25 została podjęta. 
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Suchy Las – rejon ulicy Obornickiej i Nektarowej (00:41:53 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Suchy Las – rejon ulicy Obornickiej i Nektarowej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr X/108/25 została podjęta. 
 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025 (00:43:04 *). 
 

Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska w imieniu Wójta Gminy zgłosiła autopoprawkę do projektu 
zmiany uchwały budżetowej, polegającej na wprowadzeniu po stronie dochodów i wydatków  
w łącznej kwocie 49 025,34 zł środków z Funduszu Pomocy Ukrainie: przeznaczonych na pomoc 
psychologiczną - kwota 18 900,00 zł, świadczenia rodzinne w kwocie 27 000,00 zł i zasiłki stałe  
w kwocie 3 125,34 zł. Te kwoty wynikają ze złożonego przez Ośrodek Pomocy Społecznej  
w systemie KAS zapotrzebowania na środki, na wypłatę tychże świadczeń dla obywateli Ukrainy.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, dlaczego wcześniej  
nie było żadnej informacji na ten temat dla Radnych i Komisji.  
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska odpowiedziała, że na Komisję nie zostało to przygotowane, 
dlatego że nie otrzymała informacji, że te środki są już pilnie potrzebne, gdyż świadczeniobiorcy  
na te środki już czekają. Dodała, że autopoprawka została przekazana do Biura Rady i Wójta. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia autopoprawki Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
została przyjęta. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię, 
Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (4 głosy za, 2 Radnych 
nieobecnych). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr X/109/25 została podjęta. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła Panią Skarbnik,  
aby tego typu informacje przesyłać pocztą elektroniczną na adres radni@suchylas.pl,  
wtedy informacja szybko dotrze do wszystkich zainteresowanych. 
 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2025-2051 (00:48:21 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (4 głosy za). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała Panią Wicewójt o zapisy 
dla zadania 1.3.2.103, czyli budowa węzłów przesiadkowych w rejonie stacji kolejowych na terenie 
miasta Poznania. W WPF pojawiły się wysokie kwoty. Nie wszyscy Radni byli na Komisji Budżetowej. 
Mamy limit na 2027 rok – 6 810 000,00 zł, na kolejny rok 13 620 000,00 zł i na następny rok  
2 270 000,00 zł. Poprosiła o przekazanie Radzie informacji, na co przekazujemy takie duże kwoty  
z budżetu gminy 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że są to kwoty przeznaczone na realizację 
łącznika między nowym wiaduktem w ulicy Sucholeskiej, a końcówką etapu 2A przy wiadukcie 
Narutowicza. To jest pierwszy etap tzw. Nowej Obornickiej na terenie miasta Poznania. Inwestycja 
na terenie miasta Poznania, ale 3 samorządy składają się na tę inwestycję - Poznań, powiat  
i gmina. Kwoty te wynikają z aktualizacji kosztorysów inwestycyjnych i jest to szacunek kosztów  
(nie kosztorys), na podstawie aktualnego zaawansowania dokumentacji. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2025-2051. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  

mailto:radni@suchylas.pl


Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr X/110/25 została podjęta. 
 

Ad. 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty reklamowej (00:51:52 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały (4 głosy wstrzymujące,  
2 przeciwne). 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że chętnie odpowie na pytania, które pojawią 
się w tej dyskusji. Dodał, że głosy wstrzymujące się wskazują, że tematowi poświęcono zbyt mało 
czasu, bo dyskusja, która dotyczy kompleksowego zjawiska reklam, opłaty reklamowej, pejzażu 
reklamowego, jest nie tylko w naszej gminie dosyć skomplikowana, a ostatnie dwa miesiące 
pokazały, że jest ona naprawdę wyjątkowo trudna i przed nami na pewno dużo, dużo pracy, 
zanim dojdziemy do optymalnej, korzystnej dla wizerunku gminy, dla pejzażu w naszej gminie,  
dla mieszkańców, którzy zwracają na te kwestie uwagę. Dlaczego występujemy z taką propozycją,  
a jeszcze niedawno koncentrowaliśmy się wyłącznie na przygotowaniu narzędzi i odpowiedniego 
zaplecza do tego, żeby zacząć realizować uchwałę reklamową z 2018 roku. Ostatnie dwa miesiące 
to nie tylko kwestia składanych deklaracji, to również bardzo duża ilość rozmów telefonicznych, 
składanych wniosków, spotkań wskazują na konieczność kompatybilności uchwały, która określa 
zasady, według których funkcjonują w przestrzeni reklamy i ich nośniki z architekturą.  
Wszystko, o czym mowa w tej uchwale, powinno współgrać. Dzisiaj wiemy, że na pewno  
przed nami zmiana uchwały reklamowej. Co do tego już nie ma wątpliwości. Najważniejsze aspekty 
to odległości, uwzględnienie tego, czego wtedy nie uwzględniono w tej uchwale, to jest przebieg 
S11 oraz rodzaje i wielkości reklam. Tamta uchwała jest bardzo restrykcyjna, bardzo nastawiona  
na to, żeby eliminować z przestrzeni publicznej reklamy, a nie cywilizować obszary,  
które są wymienione w samej uchwale. Jeżeli zgodzimy się z propozycją, że uchwałę reklamową 
musimy zmienić, dostosować ją do realiów, które wynikają z pierwszej analizy różnych grup 
nośników reklamowych w gminie, to dostrzeżemy potrzebę wprowadzenia okresu bez opłat. 
Prawdopodobnie taka informacja po państwa decyzji zostanie odebrana pozytywnie przez 
mieszkańców, którzy są właścicielami nieruchomości, przedsiębiorców, którzy takie reklamy mają. 
Należy przyjąć tę uchwałę, aby nie robić tego dwa razy, czyli nie robić całego procesu opłat  
do standardów, które mamy w tej uchwale i do standardów, które będziemy przygotowywali  
w nowej uchwale (a te powinny być zdecydowanie inne). Przykładem niech będzie wielkość 
reklamy. W uchwale mamy powierzchnie 15-metrowe, ale mamy też 88-metrowe reklamy  
na terenie gminy, które w dzisiejszej ocenie pracowników, prawników i przedsiębiorców,  
powinny być jednak ujęte w tej uchwale. O tym oczywiście ostatecznie zdecyduje Rada Gminy, 
przyjmując bądź nie przyjmując nowych rozwiązań w nowelizacji tej uchwały. Przede wszystkim 
chcemy uniknąć podwójności działania, zwłaszcza we wszczynanych postępowaniach,  
bo tam, gdzie jest deklaracja, tam jest sytuacja prosta, bo deklaracja, w której ktoś zgłasza reklamę, 



jest jednocześnie oświadczeniem, że będzie uiszczał opłaty za tę reklamę. W tym przypadku  
nie jest to decyzją administracyjną ustalane, tylko według własnego wyliczenia, z obmiaru 
rzeczywistego. Gorzej jest tam, gdzie my zaczniemy wszczynać postępowania po staremu,  
a potem będziemy musieli to jeszcze zweryfikować w momencie, kiedy byśmy tę uchwałę zmienili. 
Stąd moja propozycja, żeby przez ten okres pracy nad nową uchwałą, zawiesić pobieranie opłat  
i poinformować wszystkich o tym, że takie zawieszenie opłaty wprowadzamy do momentu 
uchwalenia nowego dokumentu.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak oznajmił, że na Komisji  
był jednym z Radnych, którzy się wstrzymali od głosu. nad uchwałą reklamową, a teraz będzie 
głosował przeciw. Uzasadnił to tym, że 18 października 2018 roku, Rada Gminy VII kadencji przyjęła 
uchwałę dotyczącą opłaty reklamowej i od tego czasu czterokrotnie zmieniany był termin. 
W zeszłym roku uchwalono, że od 1 stycznia opłata reklamowa zaczęła obowiązywać.  
Zostało to bardzo mocno nagłośnione w prasie regionalnej. Zostało to w mediach również 
uwypuklone, że taka opłata zaczyna obowiązywać. Został nawet specjalnie z tego powodu 
zatrudniony w Urzędzie Gminy pracownik, który ma się tym zajmować. I kiedy zrobiliśmy krok  
do przodu, teraz chcemy zrobić dwa kroki w tył i przełożyć opłatę o kolejny rok, do stycznia  
2026 roku. Dodał, że w jego opinii jest to nieprofesjonalne. Wizerunek Rady Gminy, która weźmie  
to na swoje barki, będzie dziwnie przez mieszkańców postrzegany, bo to nie Wójt się wycofuje  
z tego, tylko Radni, którzy za chwilę będą głosować, czy przełożyć to o kolejny rok. Pytanie  
dla czyjego dobra. Dla tych, którzy teraz przychodzą i obudzili się, że muszą złożyć wnioski 
dotyczące opłaty reklamowej, czy dla tych, którzy wiedzą o tym, że ich reklamy są bezprawnie 
postawione i musieliby je zlikwidować. Zgodzę się z tym, że dziury prawne w tej uchwale 
reklamowej są i na pewno trzeba to naprawić, ale wydaje mi się, że niekoniecznie musimy  
to przesuwać o rok. Z jednej strony można tę opłatę zacząć pobierać, porządkować przestrzeń  
na terenie gminy, a z drugiej opracować lub poprawić błędną uchwałę reklamową.  
Radna Wiesława Prycińska przekazała, że również jestem tego zdania, że na chwilę obecną 
wycofywanie się jest trochę nie na miejscu. Zwróciła uwagę na to, że znowu wycofamy na rok 
uchwalone opłaty i w styczniu 2026 roku będziemy w tym samym punkcie, w którym jesteśmy 
dzisiaj. Zgodziła się z Wójtem Gminy, że uchwała krajobrazowa nie jest najlepsza. Na jej podstawie 
pracowaliśmy nad uchwałą w sprawie opłaty reklamowej i może to też nie był najlepszy trop  
i trzeba się do tego przyznać. Jest w niej wiele luk, nie ma ujętych odszkodowań, nie mamy 
praktycznie większości wymiarów reklam i na chwilę obecną można by uznać, że ta uchwała  
jest uchwałą martwą. Zdaniem Radnej Wiesławy Prycińskiej, odraczanie, pobierania opłat o kolejny 
rok, nie przyniesie żadnego rezultatu. Powinniśmy zostawić uchwały w obecnej formie i pracować 
szybko nad zmianą uchwały krajobrazowej. Na jej podstawie wypracować zmianę w uchwale 
opłatowej. Uchwała krajobrazowa powinna być zmieniona, bo jest to dodatkowy dochód dla gminy. 
Tak naprawdę to wprowadzamy to po to, żeby przestrzeń, którą mamy na co dzień wokół siebie 
była usystematyzowana i żeby to jakoś wyglądało. Oznajmiła, że nie przychyla się  
do tego (odroczenia) dlatego, że wiele osób zastosowało się już do tej uchwały reklamowej,  
zdjęło reklamy, które wisiały od wielu lat, a teraz mamy im powiedzieć, że to nieaktualne?  
Kończąc wypowiedź poprosiła o szybkie podjęcie działań nad uchwałą krajobrazową.  
Radna Joanna Radzięda przekazała, że podziela zdanie wyrażone przez Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy Radnego Radosława Banaszaka. Zwracając się do Wójta Gminy dodała, że im szybciej 
urząd się zbierze w sobie, żeby poprawić zawartość uchwały, tym lepiej. Jeśli opłata będzie 
obowiązywała, będziecie się czuli bardziej zobowiązani wobec mieszkańców, przedsiębiorców,  
żeby się z nimi skonsultować w jakimś rzeczywistym trybie. Nasza uchwała reklamowa  
ma mnóstwo dziur. Stowarzyszenia wniosły o zwolnienie z opłat za jeden baner w siedzibie, 
niekoniecznie nawet w miejscu prowadzenia działalności, jeśli dotyczy to stowarzyszeń 



zarejestrowanych i funkcjonujących w gminie. Dodała, że obawia się, że jeśli po raz kolejny 
przesunięte zostaną opłaty, to za rok spotkamy się i znów będziemy przesuwali obowiązywanie  
o kolejny rok, a może już tak na przyszłość o 5 lat na wszelki wypadek, bo znów nie wypracujemy 
tego, co powinno być zrobione dużo, dużo wcześniej, bo zawartość uchwały jest znana  
od 2018 roku. Przechodziła ona lekkie modyfikacje w tym czasie. Urzędnicy, którzy się tematem 
zajmują, powinni się zorientować, że nie uregulowano kwestii wymiarów, że różne zapisy 
niespecjalnie korelują z rzeczywistością branży reklamowej, był na to czas. Na koniec przekazała,  
że spychanie na Radę Gminy głosowania o przesunięciu terminu uważa za bezsensowne. 
Radny Michał Dziedzic przekazał, że argumentacja Wójta Gminy jest dosyć racjonalna i zasadna, 
ale jego uwagę zwraca w uzasadnieniu takie zdanie” „utrzymanie powyższych przepisów w formie 
niezmienionej, może oznaczać dużą liczbę spraw odszkodowawczych skierowanych przeciwko 
gminie Suchy Las, które zostaną wytoczone przez właścicieli nośników po zapowiadanej zmianie 
przepisów ustawowych”. Następnie poprosił o rozwinięcie tego wątku. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera odniósł się do wypowiedzi Radnej Joanny Radziędy,  
która powiedziała, że od 2018 uchwały te przechodziły niewielkie modyfikacje. Przekazał,  
że jeżeli skarżenie przez NSA i Trybunał Konstytucyjny uważa za niewielkie modyfikacje, problemy  
i turbulencje, to jakie mogą być większe. Wszyscy doskonale wiemy, że dopiero w zeszłym roku,  
w grudniu, Trybunał Konstytucyjny orzekł w tej sprawie i kwestia uchwał reklamowych, przez długi 
czas nie była możliwa do realizacji właśnie dlatego. Przez prawie półtora roku od ogłoszenia 
wyroku, artykuł 37 nawet nie wszedł jako propozycja do jakiejkolwiek komisji parlamentarnej. 
Mówiąc o odszkodowaniach, szerzej pewnie moglibyśmy na ten temat porozmawiać, mając nową 
propozycję rozwiązania tego problemu przez ustawodawcę. Nie zgodził się z wypowiedziami Radnej 
Wiesławy Prycińskiej i Radnego Radosława Banaszaka. Podkreślił, że w pierwszej wypowiedzi  
powiedział, że Rada Gminy w 2018 roku podjęła uchwałę. Zapewnił, że mieszkańcy i przedsiębiorcy 
nie zastanawiają się kto podejmuje decyzje, dla nich oznacza to, że decyzje podejmuje gmina. 
Mówią gmina i oczekują od gminy pewnych propozycji, sprawnego działania, jak najprostszych 
rozwiązań, które będą pozbawione ryzyka. Tymczasem istnieje ryzyko, że będziemy musieli 
przeprowadzać dwa rodzaje postepowań. Postępowanie związane z pobraniem opłaty teraz, 
na podstawie starej uchwały reklamowej i postępowanie gdybyśmy tę uchwałę zmienili.  
Proponuję, żeby zasady były jednorodne, w oparciu o to, co będzie mogło działać na przykład  
od czerwca. Zgodził się, że ostatnie wydarzenia powinny nas mobilizować do jak najszybszego, 
sprawnego działania w zakresie wypracowania modelu przyjaznego, a jednocześnie dobrego  
dla naszego pejzażu, dla przestrzeni. Przypomniał, że mówimy o przepisach, które są przepisami 
ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, a to powoduje, że pewne procedury  
są nieuniknione. Według naszych wyliczeń może to trwać około 4 miesięcy, stąd próba,  
żeby nie robić tego na przykład do sierpnia, a potem wprowadzimy nowe zasady opłat, 
dostosowując je do nowej uchwały. Jeżeli chodzi o opłatę, to mam taki dylemat. Ktoś ma reklamę 
50-metrową (50 m2). Może mieć maksymalnie 15-metrową według naszej uchwały, ale jest 
legalistą. Chce zapłacić, złożyć deklarację, ale nie wie, jak to zrobić, bo powstaje pytanie,  
jak powinien zapłacić za taką reklamę. Aż by się chciało za te 50 m2 wziąć opłatę, ale nie możemy,  
bo mamy uchwalone 15 m2. Za 15 nie zapłaci, bo wtedy potwierdzi nieprawdę, gdyż jego reklama 
ma 50, tak napisał w deklaracji, itd.…. Właśnie takie rzeczy chcemy wyeliminować. Reklamy  
o dużych powierzchniach nie są negatywnym przykładem, one są standardem w pejzażu, zwłaszcza 
w strefach poza zabudowaniami. W ocenie specjalistów, prawników, urbanistów mogą 
funkcjonować. Na dziś złożono 14 deklaracji. W pozostałych 700 przypadkach, gdy będziemy chcieli 
doprowadzić do naliczenia opłaty albo wezwania do likwidacji reklamy, trzeba będzie wszcząć 
postępowania, które będą oczywiście trwały. Jeszcze dobrze się nie zakończą, a już będziemy mieli 
projekt nowej uchwały. Dlatego uznaliśmy, że lepszym rozwiązaniem jest poinformowanie pisemne 



wszystkich, którzy złożyli deklarację, na stronie internetowej i w gazecie, że nic się nie zmienia, 
realizujemy naszą politykę dalej. Natomiast ze względu na konieczność unifikacji oraz brak regulacji 
ustawowych w zakresie artykułu 37, gmina daje bonus, w tym roku nie płacimy. Wszystko rusza  
od 1 stycznia, jeżeli chodzi o opłatę, a my mamy dla Państwa propozycję współuczestniczenia  
w dyskusji na temat nowej uchwały reklamowej. Kończąc wypowiedź, Wójt Gminy wyraził opinię, 
że woli rozwiązanie z przygotowaniem lepszego prawa miejscowego i późniejsze nałożenie opłat, 
czyli uchwałę dotyczącą opłat, która już istnieje z modyfikacją uchwały reklamowej.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak oznajmił, że Wójt Gminy 
sukces medialny dotyczący opłaty reklamowej już ogłosił w prasie, wszystko jest już nagłośnione. 
Natomiast Radni będą za chwilę głosować nad tym, czy przesuwamy opłaty o kolejny rok. 
Przypomniał, że Wójt Gminy poprosił o przesunięcie do 1 stycznia, ale nie powiedział, którego roku. 
Dodał, że wie, że w uchwale jest 2026, ale obawia się, że to nie będzie 2026, tylko 2027 albo 2028. 
Wielokrotnie już zmienialiśmy termin wejścia opłaty reklamowej i zdajemy sobie z tego sprawę,  
że to nie był łatwy temat. Za każdym razem przesuwaliśmy o kolejny rok. Pamiętajmy o tym,  
że w 75 gminach opłata reklamowa obowiązuje i funkcjonuje i my w nich jesteśmy. 
Radna Wiesława Prycińska przekazała, że jeżeli w uchwale reklamowej, gmina ustaliła maksymalną 
dopuszczalną wielkość reklamy, a mieszkaniec ma reklamę większą niż dozwolona, to gmina  
może pobierać opłatę za jej umieszczenie, ale zależy to od szczegółowych przepisów zawartych  
w uchwale oraz od tego, czy reklama narusza te przepisy. W przypadku gdy reklama przekracza 
dozwoloną wielkość, gmina może zażądać dostosowania reklamy do przepisów. Będzie to zależne 
od tego, czy reklama została ustawiona przed 2018 rokiem, na podstawie miejscowego planu  
albo za zgodą starosty, czy to jest nielegalne. Gmina może pobierać wyższą opłatę, jeśli reklama 
przekracza dopuszczalną wielkość. Gmina może ustalić wyższą stawkę opłaty za jej umieszczenie 
bazując na zasadzie, że reklama o większych rozmiarach, może wprowadzać większe zmiany  
w przestrzeni publicznej. Nasza uchwała nie ma zastrzeżenia, że musimy postępowania 
administracyjne wszczynać. Wyrażam opinię negatywną, bo uważam, że termin 1 stycznia 2026  
jest za długi. Będziemy wyglądali niepoważnie w oczach mieszkańców. Myślę, że możemy zostać  
z tymi uchwałami i naprawdę mocno spiąć się, żeby jak najszybciej wprowadzić zmiany, 
o których mówił Wójt Gminy, z którymi się w 100 % zgadzam. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski przekazał, że należał do tych radnych, 
którzy w 2018 roku przyjęli uchwałę. To był projekt Klubu Radnych. Wtedy nie chodziło o to,  
żeby obłowić się jakimiś potężnymi pieniędzmi z tytułu złożonych deklaracji. Zakładaliśmy, że kiedyś 
będzie wprowadzona uchwała towarzysząca dla tej uchwały matki i takie opłaty będą pobierane.  
W początkowej fazie zakładaliśmy, że powstanie jakiś system zachęt dla ludzi, którzy pozytywnie 
odpowiedzieliby na tę uchwałę. Rozmawiałem w styczniu z mieszkańcami na ten temat  
i nie spotkałem się z głosem krytycznym wobec Wójta czy wobec Rady Gminy, że taką politykę 
przyjęto. Wszyscy doskonale wiemy, że świat żyje w przestrzeni bez reklam. Nie ma na świecie 
takich reklam, jakie były w Suchym Lesie. Natomiast przez te dwa miesiące, Suchy Las poczynił 
znaczący krok do przodu i jest w Suchym Lesie znacznie ładniej.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że też to zauważył, ale ten pierwszy efekt,  
nie będzie trwał w nieskończoność. Dodał, że rozumie obawy, żeby tego efektu nie utracić  
i podziękował za to cenne i miłe spostrzeżenie. Wszystkim nam przecież chodzi o to samo.  
Ja też mam dzisiaj krytyczny stosunek do tej uchwały i widzę jaka ona jest restrykcyjna. Niektórym 
trudno jest wyjaśnić pewne rzeczy. To, co zamieściłem w prasie i na gminnym Facebooku,  
to nie dla splendoru, nie dla autoreklamy, tylko po to, żeby pewne rzeczy nakierować, wywołać, 
uzyskać. Szkoda, że w 2018 roku Rada nie podjęła uchwały o opłacie, ale przypomnijmy sobie,  
to był czas przedwyborczy i ta uchwała nie została podjęta przez Radę Gminy ze względów 
politycznych. Mieliśmy „bezzębną” uchwałę reklamową, bo szły wybory i trzeba było to na później 



zostawić. Nie żałuję tego, co w ostatnich 45 dniach się stało, bo to naprawdę świetne szkolenie  
dla całego referatu i dla nas. 31 marca upływa termin pierwszej opłaty za reklamę. Muszę jakieś 
kroki podjąć, albo stwierdzić, że ktoś złożył deklarację i nie zapłacił pieniędzy i rozpoczynam wtedy 
proces: upomnienie, decyzja, przypomnienie i potem już do akcji wkracza Wydział Finansowy,  
albo mam od Państwa uchwałę, dzięki której piszę: Szanowni Państwo, przystąpiliśmy  
do nowelizacji uchwały matki, w związku z tym proszę nie wnosić opłaty, ponieważ jest uchwała  
i będziemy mieli nowe zasady. Według mnie jest 700 reklam, które będą prawdopodobnie objęte 
tym szerokim wachlarzem postępowań. Inwentaryzację można zrobić metodą spisu z natury  
w terenie, za pomocą zeszytu i aparatu, ale są nowocześniejsze metody. Są firmy, które robią skany 
miejscowości. Jeżdżą samochodem i skanują wszystko, co podlega uchwale reklamowej. W ofercie 
jest skan z jednoczesną identyfikacją, czy reklama jest zgodna z prawem miejscowym,  
czy niezgodna. Chciałbym przeprowadzić taką operację, ale wolałbym to zrobić wtedy,  
kiedy już będziemy mieli uchwałę ostateczną, znowelizowaną, dostosowaną do wszystkiego,  
o czym mowa była w dziesiątkach rozmów, spotkań, składanych pismach, petycjach, deklaracjach. 
Chcielibyśmy przeprowadzić taką inwentaryzację z jednoczesną oceną zgodności z przepisami 
miejscowymi. To jest kolejny argument, żeby to wydłużyć, o co jeszcze raz Państwa proszę.  
Radna Wiesława Prycińska przekazała, że rozumie, iż auto z inwentaryzacją nie jest w naszej 
uchwale ujęte, że musimy coś takiego zrobić, czyli na chwilę obecną możemy się odnieść tylko  
do tych dobrowolnych deklaracji i tak naprawdę nawet nie musimy obciążać kosztami  
tych reklamodawców, którzy mają reklamy ponadnormatywne. Odpowiedź urzędu może być 
następująca, że reklama jest nienormatywna, nie jest ujęta w naszym cenniku. Myślę, że możemy 
nadal mieć tę uchwałę i pracować nad zmianą tych dwóch uchwał. Głównym celem uchwały 
krajobrazowej nie jest to, żeby samorząd terytorialny obłowił się pieniędzmi Chodzi o to,  
żebyśmy wprowadzili równe zasady i upiększyli naszą miejscowość brakiem reklam. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przypomniała, że Wójt Gminy  
na początku swojej wypowiedzi powiedział, że zbyt mało czasu zostało poświęcone  
na przygotowanie całej procedury związanej z opłatą reklamową. Zapytała jaką pracę i jaki czas 
Wójt ma na myśli. Przyjęliśmy w grudniu uchwałę z obowiązywaniem opłaty reklamowej  
od 1 stycznia 2025, a wcześniej mieliśmy od ostatniego przełożenia rok na przygotowanie się  
do tego. Dodała, że nie do końca rozumie, gdzie tego czasu na przygotowanie poświęciliśmy  
zbyt mało. Dlaczego już w tym czasie nie próbowaliśmy zmienić tej wcześniejszej uchwały  
z 2018 roku.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że nie przypomina sobie, żeby użył takiego 
określenia, że za mało czasu. W grudniu na pewno nie zwracałem na to uwagi. Myślałem,  
że wszystko pójdzie gładko, szybko i przyjemnie i w ogóle nie będzie żadnych problemów.  
Tak naprawdę dopiero wejście w nurt tej sprawy, zapoznawanie się z tym, co się zaczęło bardzo 
szybko dziać i pozytywnie i z pewnego rodzaju komplikacjami. Dopiero w drugiej połowie stycznia 
stawało się coraz bardziej jasnym, że trzeba będzie szukać jakiegoś pomostowego rozwiązania,  
żeby uniknąć tego, o czym słusznie Państwo mówicie, bo lepiej gdybyśmy na taki wariant  
byli przygotowani, ale nie przewidziałem tego i nie przedstawiłem Państwu tego wariantu,  
więc w tym zakresie biorę oczywiście odpowiedzialność. Jedyne, co mogę zaproponować dzisiaj,  
to zmiany uchwały matki i nie wchodzenie na ścieżkę różnego rodzaju konfliktów z właścicielami 
nieruchomości, z przedsiębiorcami, w sprawach, które dotyczyłyby ewentualnych wszczętych 
postępowań, różnych takich trudnych historii, których można moim zdaniem uniknąć, odsuwając 
kwestie tych opłat. Chcemy też zachować pewną sprawiedliwość społeczną i zdrową ocenę.  
Nie powinniśmy pozwolić na to, żeby te osoby i podmioty, które złożyły deklaracje i mają legalne 
reklamy płacili, a ci, którzy mają nielegalne, nie płacili. To jest bardzo ważna rzecz, którą trzeba  



od razu napiętnować i powiedzieć. Teraz powinny iść według oceny inwentaryzacyjnej te reklamy, 
o których wiemy, że powinny zniknąć albo podlegać opłacie. I my je widzimy każdego dnia. 
Tymczasem będziemy się zastanawiali, jak teraz ściągnąć opłatę od tych, którzy złożyli,  
a obok będzie 50 nielegalnych reklam. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska odpowiedziała, że trochę  
ją zaskoczyło, że w styczniowym numerze Gazety Sucholeskiej Wójt Gminy wspomina tylko  
o opłacie w tym pierwszym akapicie wstępnego artykułu oraz strona 18 gazety, na której wszystko 
jest bardzo dokładnie opisane, łącznie z tym, o czym Wójt mówił przed chwileczką. Wójt Gminy 
odpowiada tam, że możemy ewentualnie wprowadzić kary za reklamy niezgodne z uchwałą.  
Nie musimy tego robić, możemy zmienić tę uchwałę matkę. 
Radna Joanna Radzięda wyraziła opinię, że nikt nie ma pretensji do Wójta, że do grudnia  
nie zastanawiał się nad uchwałą, bo Radni się też nie zastanawiali. W uzasadnieniu do dzisiejszego 
projektu uchwały mamy informację o wyroku Trybunału Konstytucyjnego z grudnia 2023 roku. 
Mamy następnie informację o wyroku WSA w Poznaniu z połowy lipca 2024 r. Czy mając tę wiedzę 
nikt z urzędników przygotowujących się do obowiązków związanych z opłatą reklamową nie wpadł 
na to, że jednak brakuje nam narzędzi do tego, żeby ścigać nielegalne uchwały, nikt nie sprawdził 
ponownie uchwały matki, że jest oderwana od rzeczywistości i radośnie na grudniową sesję 
wpuściliśmy projekt, po czym po dwóch miesiącach się wycofujemy? Za rok nie będzie tak, że znów 
pojawi się jakiś wyrok pół roku wcześniej, który zmusi nas do wycofania się z kolejnego terminu, 
który przyjmujemy. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przypomniał słowa Radnego Radosława Banaszaka,  
który wspomniał o 75 samorządach w Polsce, które, jak to na konferencji reklamowej powiedziano, 
są w awangardzie polskich samorządów, które postanowiły zmierzyć się ze zdrowym krajobrazem,  
i walczyć o ten krajobraz. Tak, w tej awangardzie jest również gmina Suchy Las. W tych 75 gminach 
nie wszystko chodzi jak w szwajcarskim zegarku. Myślę, że dyskusje podobne do naszej odbywają 
się też w wielu tych samorządach, może z wyjątkiem kilku, bo Sopot sobie najlepiej z tym poradził, 
ale oni mieli tak zwane standardy urbanistyczne, mocno rozszerzone właśnie o kwestie reklam  
i dzięki temu szybciej sobie poradzili, a pomimo tego, wejście swojej opłaty reklamowej oparli  
na czteroletnim programie. We wszystkich tych samorządach jakieś problemy są. U nas jeszcze  
nie są tak straszne, ale są samorządy, które dzisiaj w budżetach planują pieniądze, żeby rozliczyć się 
z pobranych niesłusznie opłat, pobranych przed wyrokiem Trybunału opłat od przedsiębiorców, 
którzy teraz zapowiedzieli, że nie popuszczą i za chwilę prawdopodobnie będą pierwsze wyroki  
w tych sprawach. Są to na pewno Warszawa i Poznań, który przygotowuje w tej chwili nową 
uchwałę opłatową. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska sprostowała, że Poznań jeszcze 
nie wprowadził uchwały i to będzie pierwsza uchwała dotycząca opłat. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera potwierdził tę informację. Wspomniał też o przegranej 
miasta Gdynia. Pierwsze koty za płoty, trzeba kilku ofiar, żeby można przejść do drugiej fazy i działać 
lepiej, posiłkując się oczywiście tą wiedzą, która z tego pierwszego okresu będzie pochodziła.  
My chcielibyśmy tego uniknąć, dlatego złożyłem wniosek, żeby przyjąć propozycję tej uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty reklamowej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 3: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak. 



Przeciw – 12: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz,  
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nie została podjęta. 
 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki gruntu  
nr 13/6 w Biedrusku (01:42:48 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (6 głosów za). 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że mówimy  
o terenie, który dzierżawi Koło Łowieckie DROP w Biedrusku. Jest to teren tzw. „Dropiówki”, teren, 
na którym prawie co tydzień odbywają się spotkania integracyjne różnych organizacji 
pozarządowych, różnych przedstawicielstw. Za każdym razem Koło Łowieckie ten teren udostępnia 
bezpłatnie na potrzeby tych podmiotów i dlatego też chciałbym serdecznie zachęcić Radnych,  
żeby głosowali za tym, żeby wyrazić zgodę na zawarcie umowy dzierżawy tego terenu  
dla podmiotu, który się o to stara. 
Radny Krzysztof Łączkowski przekazał, że popiera wniosek Radnego Radosława Banaszaka i dodał, 
że jest to jedno z nielicznych miejsc otwartych dla wszystkich, również dla was. Myśliwych możemy 
lubić lub nie lubić, to jest inna sprawa, ale ten teren jest naprawdę bardzo wykorzystywany i chyba 
nie było nigdy problemów z jego udostepnieniem każdemu, kto się do nich zgłosił. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki gruntu  
nr 13/6 w Biedrusku. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Brak głosu – 1: Joanna Radzięda. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr X/111/2025. 
 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Suchy Las prowadzenia zadania publicznego  
w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2061P na odcinku od m. Zielątkowo  
do m. Golęczewo, gm. Suchy Las (01:45:16 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (4 głosy za). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Suchy Las prowadzenia zadania publicznego  



w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2061P na odcinku od m. Zielątkowo  
do m. Golęczewo, gm. Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Brak głosu – 1: Joanna Radzięda. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr X/112/2025. 
 

Ad. 13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia Regulaminu udzielania 
dotacji celowej na wymianę pozaklasowych źródeł ogrzewania na źródła ekologiczne na terenie 
Gminy Suchy Las (01:46:27 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego Ochrony Środowiska i Spraw 
Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radny 
Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia Regulaminu udzielania  
dotacji celowej na wymianę pozaklasowych źródeł ogrzewania na źródła ekologiczne na terenie 
Gminy Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Brak głosu – 1: Joanna Radzięda. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr X/113/2025. 
 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Suchy Las w 2025 r. (01:47:32 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego Ochrony Środowiska i Spraw 
Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radny 
Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja omawiała projekt uchwały i jest on bardzo podobny  
do uchwały, która była uchwalona w zeszłym roku. Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 
poinformował Komisję, że czekamy na opinię Powiatowego Lekarza Weterynarii. Następnie 
poprosił Panią Wicewójt o jej omówienie. 



Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że opinia w wersji papierowej dotarła  
do gminy dzisiaj rano i jest pozytywna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska odczytała treść opinii: 
„Powiatowy Lekarz Weterynarii w Poznaniu po zapoznaniu się z otrzymanym z urzędu Suchy Las 
projektem programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie gminy Suchy Las w 2025 roku, wyraża pozytywną opinię dotyczącą powyższego 
programu z zastrzeżeniem, iż budynek wyznaczony nie nadaje się do utrzymania koni  
oraz buhajów”. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił o komentarz 
Panią Wicewójt. Na Komisji kierownik Referatu Ochrony Środowiska wspomniał, że do programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Suchy Las w 2025 roku wprowadzi jeszcze autopoprawkę, ponieważ w zestawieniu są nieścisłości. 
Tak było na Komisji i tak poszło do protokołu. To nie ma wpływu, bo tylko przyjmujemy ten program 
opieki, a podsumowania dotyczące dokonanych zabiegów, pochodzą z zestawienia 
ubiegłorocznego, dlatego są niezgodne.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok oznajmiła, że kierownik ROŚ nie przekazał jej takiej 
informacji i nie może się odnieść do wypowiedzi Radnego Radosława Banaszaka. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała Panią Dorotę Majchrzak 
z Biura Rady i Wójta, czy przyszła poprawiona wersja, a upewniwszy się, że tak się nie stało, 
zaproponowała wprowadzenie poprawki. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poinformował,  
że w załączniku do projektu uchwały, do programu opieki nad zwierzętami, na pierwszej stronie, 
widnieje zapis: 77 zabiegów, zaproponował wprowadzenie prawidłowej wartości – 129 zabiegów 
oraz przegłosować tę zmianę i wprowadzić jako autopoprawkę, co sprawi, że dokument będzie 
spójny. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia autopoprawki zaproponowanej przez Radnego Radosława Banaszaka. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
została przyjęta.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Suchy Las w 2025 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr X/114/2025. 
 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia 
Seniorów” na rok 2025 (01:53:14 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radną 
Joannę Radziędę.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia 
Seniorów” na rok 2025. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr X/115/2025. 
 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2025-2030 (01:54:14 *). 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radną 
Joannę Radziędę.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda 
przekazała, że ten projekt uchwały pojawił się ze względu na konieczność dostosowania obecnego 
programu, do zmian ustawowych wprowadzonych od tego roku. Często są to zmiany kosmetyczne 
dotyczące nazewnictwa, ale jest też ważna zmiana, zarówno w ustawie jak i w naszej wersji 
programu (zaktualizowanej), czyli rozszerzenie kategorii osób, które mogą być zagrożone przemocą 
domową. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej 
oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2025-2030. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr X/116/2025. 
 

Ad. 17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi  
oraz szczegółowych zasad częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb  
ich pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru  
i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług” (01:55:42 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radną 
Joannę Radziędę.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda 
przekazała, że ten projekt uchwały dotyczy wyłącznie zmiany stawki, a stawka z kolei, wynika  
z zapytania ofertowego. Po raz kolejny to samo stowarzyszenie będzie świadczyło usługi,  
po raz kolejny było najtańsze, a my musimy po prostu zwiększyć stawkę. Komisja jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi  
oraz szczegółowych zasad częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb  
ich pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru  
i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług”. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr X/117/2025. 
 

Ad. 18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu korzystania z zajęć nauki  
i doskonalenia pływania albo rekreacyjnego wejścia na basen w Parku Wodnym OCTOPUS  
w ramach zakupionego karnetu nauka i rekreacja” (01:57:05 *). 

  

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radną 
Joannę Radziędę.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda 
przekazała, że projekt bardzo podobnej uchwały był miesiąc temu. Została ona zakwestionowana 
przez nadzór wojewody. Tym razem Sekretarz Gminy Marcin Kołodziejczak, po uzgodnieniach  
z prawnikami wojewody wprowadził stosowne zapisy. Należało wykreślić zdanie dotyczące 
odpowiedzialności materialnej rodziców za dzieci. Nie wynika to z tego, że takie zapisy  
w ogóle nie mogą znaleźć się w regulaminach, natomiast nie jest kompetencją Rady Gminy  



ich wprowadzanie. Taki zapis zostanie wprowadzony osobnym zarządzeniem pani dyrektor.  
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu korzystania z zajęć nauki  
i doskonalenia pływania albo rekreacyjnego wejścia na basen w Parku Wodnym OCTOPUS  
w ramach zakupionego karnetu nauka i rekreacja”. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr X/118/2025. 
 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki (01:58:42 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr X/119/2025. 
 

Ad. 20. Przyjęcie sprawozdania z prac Komisji Rewizyjnej za rok 2024 (01:59:43 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z prac Komisji Rewizyjnej za rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 



Wstrzymujących się – 1: Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że sprawozdanie 
zostało przyjęte. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła przerwę. 
 
Przerwa (02:00:40 *) 
Wznowienie obrad (02:23:41 *) 
 

Ad. 21. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy  
w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady,  
Radnych Powiatowych” (02:23:50 *). 
 

► Informacje Wójta Gminy Suchy Las. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przedstawiła informacje Wójta Gminy: 
 

Informacja z Centrum Szkolenia Wojsk Lądowych: w terminie od do 31 marca br. na terenie 
Poligonu Biedrusko odbywać się będą strzelania i ćwiczenia z użyciem amunicji bojowej, środków 
minerskich oraz pozoracji pola walki i będą realizowane od poniedziałku do soboty włącznie, 
w godzinach od 8.00 do 15.00 i od 18.00 do 24.00. Dodatkowo na terenie poligonu w Biedrusku 
realizowane są całoroczne polowania indywidualne i zbiorowe na terenie obwodów łowieckich 
116, 181 i 186. 
 

Informacje z Referatu Zamówień Publicznych i Środków Zewnętrznych: 

• budowa nowej szkoły w Biedrusku. Zgodnie z terminem, dzisiaj nastąpiło otwarcie ofert.  
8 firm złożyło oferty. 3 najniższe są poniżej wskazanej przez nas kwoty, zabezpieczonej zarówno  
w budżecie jak i w WPF. Najniższa oferta – 54 135 786,23 zł, a najwyższa – 85 910 809,76 zł. 
Nadzór nad tą samą inwestycją - oferty otwarto 31 stycznia. Złożono 11 ofert. Najniższa oferta – 
243 600,00 zł, najwyższa – 777 360,00 zł. Jesteśmy w trakcie badania ofert, 

• Chludowo, budowa kanalizacji sanitarnej od ulicy Czereśniowej w kierunku cmentarza, 
z odtworzeniem nawierzchni. Jesteśmy po wyborze ofert, umowa jest u wykonawcy w podpisie. 
Jest to Przedsiębiorstwo Inżynieryjno-Handlowe KanVex, 

• konserwacja zbiornika Balaton. Postępowanie przetargowe na realizację jest w przygotowaniu, 

• Suchy Las, budowa Centrum Profilaktyki poprzez sport i rekreację. Przetarg jest ogłoszony.  
Trwa odpowiadanie na pytania oferentów. Przesunięty jest termin otwarcia na 6 marca, 

• Golęczewo, budowa drogi z infrastrukturą, budowa chodnika w ciągu pieszym pomiędzy ulicą 
Lazurową, a ulicą Krętą wraz z oświetleniem. Jesteśmy w trakcie oceny ofert. Jest 7 ofert. 
Najniższa oferta – 234 138,31 zł, a najwyższa – 399 750,00 zł, 

• świadczenie usług medycyny pracy i innych usług medycznych. 14 lutego nastąpił wybór. 
Wybrano PZU Zdrowie za kwotę 542 508,00 zł, 

• zakup subskrypcji rocznych Microsoft Office 365. Jesteśmy po otwarciu ofert. Trwa ich badanie. 
13 firm złożyło oferty. Najniższa – 119 088,10 zł, najwyższa 141 640,65 zł, 

• poprawa cyberbezpieczeństwa w gminie Suchy Las - postępowanie w trakcie przygotowania, 

• wsparcie rozwoju usług publicznych w samorządzie lokalnym Metropolii Poznań, w gminie Suchy 
Las - postępowanie w trakcie przygotowania, 

• Suchy Las, ulica Zielińskiego - postępowanie w trakcie przygotowania, 

• Złotkowo ulica Rodowa, Platynowa, Żelazna - postępowanie w trakcie przygotowania, 

• Złotniki ulica Lazurytowa. Po dzisiejszym pozytywnym zaopiniowaniu i przyjęciu przez Radę Gminy 
uchwały zmieniającej uchwałę budżetową, możemy przystąpić do procedowania tej inwestycji. 

 



Informacje o inwestycjach poza Referatem Zamówień Publicznych: 

• realizujemy zgodnie z planem projekt kanalizacji deszczowej oraz dróg w ulicach: Suchej, Mokrej  
i Chmielnej. Jesteśmy po rozmowie, po przedstawieniu przez projektantów pierwszej koncepcji  
w obu rejonach. Czekamy jeszcze na stałą organizację ruchu, aby móc to kompleksowo ocenić. 
Informuję również, że projektanci na etapie postępowania otrzymali od nas ustalenia  
z mieszkańcami, które były podczas poprzedniego zadania o tej samej nazwie uzgadniane  
i pracują na tych ustaleniach. Takie wytyczne od nas otrzymali. Jeśli chodzi o organizację ruchu, 
to organizacja ta jest przedmiotem projektu. Po spotkaniach z mieszkańcami, które mamy 
nadzieję przeprowadzić na przełomie kwietnia i maja, bo wtedy będziemy mieli już po pierwszych 
poprawkach dokumentację związaną z drogami i deszczówką oraz otrzymamy projekty stałej 
organizacji ruchy, oczywiście wstępnie i będziemy z mieszkańcami na te tematy rozmawiać, 

• kanalizacja sanitarna realizowana przez Aquanet jest już rozpoczęta. W przyszłym tygodniu  
jest przewidziane spotkanie z mieszkańcami i wykonawcą tejże inwestycji, na której oczywiście 
my też będziemy. Jeśli chodzi o harmonogram tych prac, to na razie jest wstępny w części 
przemysłowej, jest zatwierdzona tymczasowa organizacja ruchu, w części mieszkaniowej  
tej tymczasowej organizacji ruchu wykonawca jeszcze nie ma zatwierdzonej. W związku z tym, 
nie potrafi precyzyjnie powiedzieć, kiedy wejdzie na tę część mieszkaniową, ale myślę, że więcej 
informacji uzyskamy na najbliższym spotkaniu Jeśli chodzi o odtwarzanie nawierzchni w ramach 
inwestycji spółki Aquanet, to umowa, porozumienie między nami, a spółką mówi, że Aquanet 
odtwarza istniejącą nawierzchnię, czyli jeżeli są płyty drogowe, to te płyty drogowe zostaną.  
Oba projekty wygrała ta sama firma projektowa i w obu umowach, są analogiczne terminy,  
jeśli chodzi o realizację poszczególnych etapów. Każda z ulic jest oddzielnym pozwoleniem  
na budowę. I jest to zrobione celowo po to, żeby jeżeli którakolwiek z ulic będzie miała problemy 
w jakimkolwiek względzie, to żebyśmy mogli procedować i uzyskiwać pozwolenie na budowę 
tych, dla których problemów nie ma. Daje nam to podstawę do dywersyfikacji działań  
i planowania w przypadku, gdyby te terminy zostały z jakichś powodów dla części ulic opóźnione, 
albo dla których będzie to dosyć prosta procedura i będzie można szybko to pozwolenie  
na budowę uzyskać. Pamiętajmy, że mamy porozumienie ze spółką Aquanet, które mówi,  
że nie wchodzimy na budowę wcześniej niż po dwóch latach i to jest taki realny termin,  
Umowa Aquanetu jest na trzy lata dla tego zadania, to jest dla Aquanet jedno duże zadanie,  
my mamy dwa mniejsze, ale i tak robi ta sama firma projektowa i będziemy mogli wejść  
nie wcześniej niż po dwóch latach. Unikamy w ten sposób sytuacji, że mamy dwóch wykonawców 
na tym samym odcinku drogowym, bo to bardzo często kończy się konfliktem. Więcej będzie 
można powiedzieć po spotkaniu z wykonawcą, ale mamy nadzieję, wiedząc jak ten wykonawca 
realizuje inne inwestycje, że uda się ten trzyletni okres skrócić do dwóch lat. Jeśli będziemy mieli 
zabezpieczone środki w budżecie, no to będziemy chcieli część tych ulic realizować w miarę 
szybko, ale dzisiaj ciężko mi jest powiedzieć kiedy, bo ani wykonawca nie ma precyzyjnego 
harmonogramu (ma tylko wstępny), ani nasza wiedza na temat możliwości zrealizowania 
poszczególnych ulic pod względem projektowym nie jest pełna. Jesteśmy na zbyt odległym 
etapie, żeby to sprecyzować. Na pewno będziemy zmierzać do tego, żeby w miarę możliwości  
to zrobić, najwcześniej za rok będziemy mogli powiedzieć, bo już będziemy wiedzieli, jak odnosi 
się do uzgadniania, do stałej organizacji ruchu starostwo, jak odnosi się do geometrii dróg,  
jak do tego projektu ustosunkowują się mieszkańcy.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy wykonawcy  
mają takie moce przerobowe, że zaczęli teraz pierwszy etap od aktywizacji gospodarczej,  
ale jeżeli uzyskają projekt organizacji ruchu, to będą w stanie również wejść do tej części 
mieszkaniowej. Mieszkańcy o to pytają, bo taka była też zapowiedź na zebraniu mieszkańców. 
Wójt Gminy mówił o tym, że zaczyna Aquanet na pewno od części mieszkaniowej, bo im zależy  



na tym, że tam jest więcej podłączeń, więcej zrzutu i finansowo, to jest korzystne dla Aquanetu. 
Natomiast zaczęliśmy jednak od aktywizacji gospodarczej. Telefonów i wiadomości było bardzo 
dużo, pisali mieszkańcy do mnie, zresztą do urzędu chyba ostatnio też, jest coraz więcej  
tych pytań, więc dobrze, że to spotkanie będzie 11. Ania (Anna Ankiewicz) bardzo pozytywnie 
ocenia kierownika budowy, więc miejmy nadzieję, że też uda się więcej dowiedzieć. Pozostaje 
pytanie, czy mają takie moce przerobowe, żeby zacząć też tę część mieszkaniową, a nie czekać  
do połowy 2027 roku. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok - z tego co deklarują, mają na tyle duży skład 
osobowy, że będą realizowali obie części jednocześnie. Czy wejdą za miesiąc, czy za dwa,  
tego nie potrafię powiedzieć, natomiast potwierdzam, że firma jest na tyle prężna,  
że sobie poradzi. Dla nich przyspieszenie tych prac, skrócenie terminu realizacji umowy,  
jest też korzystne pod względem finansowym, więc na pewno nie będą zwlekać i rzeczywiście  
z punktu widzenia spółki Aquanet lepiej, żeby przyłączyli się mieszkańcy, bo jest tych miejsc 
zrzutu więcej, natomiast Aquanet nie może w żaden sposób narzucać wykonawcy swoich 
oczekiwań. Myślę, że spotkanie z wykonawcą nieco uspokoi mieszkańców.  
 

• budowa sieci wodno-kanalizacyjnej w ulicy Wichrowej. Podpisana jest umowa, trwają prace 
przygotowawcze, 

• budowa sieci wodociągowej, a właściwie projekt od ulicy Kwiatowej do ulicy Obornickiej  
w Złotnikach. Projektowanie jest w trakcie. Jak tylko otrzymamy pozwolenie na budowę, 
niezwłocznie ogłaszamy postępowanie na realizację, 

• Golęczewo, budowa kanalizacji sanitarnej: Wiśniowa, Pszczelarska, Gryczana - wykonawca  
jest już na budowie, rozpoczął inwestycję, 

• Chludowo, koncepcja rewitalizacji centrum wsi, dzisiaj Państwo uchwalili zmianę uchwały 
budżetowej. Podjęliście decyzję o możliwości zwiększenia tego zakresu, w związku z tym jutro 
informujemy projektantów i przystępują do realizacji tego zwiększonego zakresu, 

• Chludowo, projekt nawierzchni w ulicy Sodowej, temat jest w trakcie uzgadniania pewnych 
niuansów z mieszkańcami, więc termin zakończenia umowy z projektantem został przesunięty, 

• parking przy kościele w Chludowie, budowa trwa. Mam pozytywne informacje od mieszkańców, 

• Osiedle Grzybowe, droga rowerowa na ulicy Muchomorowej, brakujący odcinek między 
odnogami Ptasiego Zaułka. Jesteśmy po spotkaniu z mieszkańcami osiedla i omówieniu sprawy, 

• projekt odcinka drogi gminnej w parametrach drogi wojewódzkiej - Golęczewo-Złotkowo. 
Jesteśmy na etapie podpisywania umowy z projektantem, 

• Osiedle Grzybowe, budowa chodnika pomiędzy przystankiem autobusowym na ulicy Sosnowej,  
a ulicą Rydzową. Też jesteśmy po spotkaniu z mieszkańcami i omówieniu projektu, 

• Złotkowo, budowa chodnika łączącego ulicę Lipową ze stacją PKM. Trwają prace projektowe 
wykonawcy, 

• Zielątkowo, projekt budynku świetlicy wiejskiej wraz z magazynem i pomieszczeniem do obsługi 
terenu sportowego. Jesteśmy w trakcie koncepcji i po pierwszych rozmowach z projektantką, 
Sołtysem i Radnym i na Komisji Finansowej będziemy rozmawiać już z szerszym gronem 
mieszkańców, 

• Chludowo, budowa kanalizacji od ulicy Czereśniowej w kierunku cmentarza, z odtworzeniem 
nawierzchni. Nastąpiło zwiększenie wydatków, zatem wykonawca będzie przystępował  
do prac związanych ze zmianą pozwolenia na budowę, 

• Suchy Las Wschód, projekt przebudowy ulicy Leśnej. Jesteśmy po spotkaniu z projektantem,  
po przedstawieniu koncepcji i jej omówieniu. Następują uzgodnienia między dwoma biurami 



projektowymi, czyli tym od ulicy Leśnej, a tym od części drogowej Suchy Las Wschód, ponieważ 
tam ścieżka rowerowa z jednej ulicy przechodzi na drugą. Trzeba to skoordynować, 

• modernizacja infrastruktury służącej obronności w gminie Suchy Las, przez przebudowę ulicy 
Czołgowej w miejscowości Złotniki. Trwa uzgadnianie koncepcji skrzyżowania. Wczoraj projektant 
złożył poprawiony projekt do ponownych uzgodnień, 

• SP1 przebudowa sali gimnastycznej, budowa jest w trakcie, zgodnie z harmonogramem, 

• Golęczewo, remont w szkole. Jest podpisana umowa z projektantką, która już pracuje, 

• Suchy Las, Centrum Profilaktyki poprzez Sport i Rekreację, jest przedłużenie terminu do 6 marca, 

• Suchy Las, rozbudowa remizy OSP o jeden boks garażowy. Projektant ma duże opóźnienie,  
ale złożył już wniosek o pozwolenie na budowę w starostwie, jest nadzieja, że to skończy. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyraziła opinię,  
że niesprawiedliwe jest, żebyśmy zrzucali całą winę na projektanta. Projektant czekał trzy 
miesiące na podpisanie umowy, a my z uporem maniaka zrzucamy na niego winę.  
Przez trzy miesiące pan Maciej tej umowy nie przygotowywał, oczywiście pewnie z różnych 
powodów, używając argumentu, że projektant może projektować ten dodatkowy garaż i nie musi 
czekać na podpisanie umowy. Projektant nigdy z nami nie pracował, no więc chciał tę umowę 
podpisać i mieć pewność, że będzie pracował i że będzie realizował ten projekt. No i nie chciał 
pracować po prostu bez umowy. Zresztą jak myślę większość z nas. Każdy idzie do pracy wtedy,  
kiedy ma podpisaną umowę o pracę. Więc ja myślę, że to jest trochę niesprawiedliwe, zrzucanie 
na projektanta całej tej winy. Wiem, że miał dużo rzeczy do dorobienia, o które prosiliśmy,  
które nie były potrzebne na przykład do pozwolenia na budowę, więc myślę, że powinniśmy  
być trochę bardziej wyrozumiali w stosunku do tego projektu, bo sami na tym pierwszym etapie 
nawaliliśmy nie przygotowując umowy.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok - projektant podpisał umowę. Ja nie mówię  
o przedłużającej się pracy projektanta w związku z opóźnieniem w podpisywaniu, tylko mówię  
o tym, że mimo tego, że umowa została podpisana z określonym terminem i na jego wniosek 
została przedłużona o tyle, o ile sobie życzył, zgłaszając podstawę do tego, to mimo przedłużenia 
o tyle, o ile chciał, a nawet o jeden miesiąc więcej, nadal tej umowy nie dotrzymał. Więc pozwolę 
sobie nie zgodzić się z Panią Przewodniczącą. 

• projekt techniczny modernizacji Placu Grzybowego Jesteśmy po spotkaniu z mieszkańcami.  
W zeszłym tygodniu projekt został omówiony. Do końca marca jest przewidywane zakończenie 
tego projektu, 

• rozpoczniemy teraz Złotniki, ulicę Lazurytową, zgodnie z dzisiejszą decyzją Rady Gminy, 

• Biedrusko, kanalizacja sanitarna w ulicy 7 Pułku Strzelców Konnych. Złożyliśmy wniosek  
o dofinansowanie. W tym roku mieliśmy przewidziane pieniądze tylko na aktualizację kosztorysu, 
natomiast inwestycje mieliśmy zrobić w przyszłym roku. Ponieważ pojawiła się możliwość złożenia 
wniosku o dofinansowanie, to ten wniosek złożyliśmy, ale informacji o rozstrzygnięciu jeszcze  
nie ma. 
 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał kolejne informacje: 

• wybory do Młodzieżowej Rady Gminy Suchy Las na nową kadencję zarządzamy na 14 marca.  
30 maja tego roku kończy się bieżąca kadencja, 

• odbyły się wybory uzupełniające do Zarządu Osiedla Złotniki Osiedle. Powodem wyborów 
uzupełniających było rozszerzenie składu zarządu z 5 do 8 członków. Wybrano 3 nowych członków 
zarządu, 



• trwają przygotowania do organizacji wyborów prezydenta RP. Pierwsza tura odbędzie się 18 maja, 
ewentualna druga tura 1 czerwca. Sołtysi, Przewodniczący Zarządów oraz zarządcy obiektów, 
gdzie zorganizowane będą lokale wyborcze, otrzymali już informacje w tej sprawie, 

• trwa aktualnie duża akcja klasyfikacji gleboznawczej na terenie poligonu, w związku z realizacją 
pewnych zapisów w Planie Urządzania Lasu. Jeszcze przez 3-4 tygodnie, ekipy ze specyficznym 
sprzętem wiertniczym, będą się poruszały w okolicach Biedruska, Złotkowa i Złotnik. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ma to związek  
z niedawną wizytą Wójta Gminy w PODGiK. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera potwierdził. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy może to stanowić 
zagrożenie dla stawki podatkowej. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera potwierdził i dodał, że zamiarem jest zmiana  
w ewidencji gruntów i budynków, zapisów tereny różne (Tr), na tereny zadrzewione (Lz) i lasy (Ls). 

 
► Informacje Przewodniczącej Rady Gminy Suchy Las. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przedstawił informacje 
Przewodniczącej Rady Gminy. 

• do Biura Rady i Wójta wpłynęło pismo od Wojewody Wielkopolskiego - zawiadomienie. 
Organ nadzoru zawiadamia o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia 
nieważności uchwały nr 9/102/25 z dnia 30 stycznia 2025 roku, w sprawie ustalenia zasad 
przyznawania oraz wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów  
i przewodniczących zarządów osiedli w gminie Suchy Las, jako podjęte z istotnym naruszeniem 
prawa, w szczególności artykuł 37b, ustęp 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym. Uchwała została doręczona Wojewodzie Wielkopolskiemu w dniu 6 lutego 2025 roku. 
Dokument do wglądu w Biurze Rady i Wójta, 

• kolejny dokument, który wpłynął również do Biura Rady i Wójta - pismo z SKO, uchwała Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 12 lutego 2025 roku. Kolegium umarza 
postępowanie w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały numer 8/83/24 Rady Gminy Suchy 
Las z 16 grudnia 2024 roku, w sprawie uchwalenia budżetu gminy Suchy Las na rok 2025. 
Uzasadnienie jest szeroko opisane, również do wglądu w Biurze Rady i Wójta, 

• kolejny dokument, z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego - zaproszenie, 
Szanowni Państwo, w imieniu Pana Krzysztofa Grabkowskiego, Wicemarszałka Województwa 
Wielkopolskiego, przekazuję zaproszenie na IX pielgrzymkę sołtysów, która odbędzie się w sobotę 
15 marca 2025 roku, w Narodowym Sanktuarium Świętego Józefa w Kaliszu, Plac Świętego Józefa. 
Do zaproszenia dołączam program Pielgrzymki. Pismo zostało przesłane do przewodniczących 
zarządów osiedli i do sołtysów, 

• przypominam Radnym, że do 30 kwietnia jest obowiązek złożenia oświadczeń majątkowych  
za rok 2024, ze stanem na 31 grudnia 2024 roku. Tych z Państwa, którzy mieli w poprzednich 
oświadczeniach majątkowych jakieś błędy, zachęcam do przeczytania sobie, jakie błędy popełnili, 
żeby w tym roku takich błędów nie było. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że przesłała 
dzisiaj (pocztą elektroniczną) Radnym oświadczenie, które przesłał dyrektor biura Związku. 
Otrzymaliśmy również wiadomość (Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna 
Pągowska, Pani Wicewójt, Radna Joanna Radzięda i kierownik Wydziału BI Tomasz Mikołajczak) 
od mieszkańca, który prosił, żeby ją przeczytać, ale ponieważ jest w niej dość dużo punktów,  



a wystąpił z prośbą o udzielenie informacji w ramach dostępu do informacji publicznej,  
więc nie będę tego czytać. Oświadczenie, o którym wspominałam wcześniej dotyczy Skałowa.  

 
► Informacje Przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że Komisje  
nie obradowały w ostatnim okresie. 
 

► Informacje Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego w tym miesiącu spotkała się 
raz, w miniony wtorek. Opiniowano projekty uchwał na dzisiejszą sesję. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda, 
poinformowała, że Komisja spotkała się w poniedziałek. Odbyło się spotkanie 
z Wicedyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Karoliną Dzioch. Omawiano trzy projekty uchwał, 
które dzisiaj Rada Gminy przyjęła. Przybyła również Pani Katarzyna Kustoń, żeby wyjaśnić,  
co się zadziało w regulaminie, który ostatnio przyjmowaliśmy, dlaczego musimy go poprawiać.  
Gościliśmy panie księgowe z CUW, które omówiły kwestie związane z wynagrodzeniami 
nauczycieli. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja obradowała w miniony poniedziałek. Podczas 
posiedzenia były opiniowane dwa projekty uchwał, omawiano możliwość odbioru odpadów 
tekstylnych od mieszkańców, a także stan oświetlenia ulicznego oraz dróg gminnych. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny Krzysztof Łączkowski poinformował,  
że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w minionym okresie nie obradowała. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że Komisja  
w minionym okresie obradowała raz. Przygotowano dokumenty kończące analizę zaleceń 
pokontrolnych w spółce GCI oraz zakończenie kontroli spółki ZGK oraz przygotowano materiały  
do rozpoczęcia kontroli Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego. 
 

► Informacje Radnych Powiatowych. 
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz przekazała, że w minionym miesiącu odbyły się dwie sesje  
Rady Powiatu, w dniach 12 i 19 lutego. Podjęto uchwałę o przekazaniu zarządzania drogą 
powiatową z Zielątkowa do Golęczewa. Przekazano też pieniądze na remont szpitala  
w Puszczykowie. Część szpitala spłonęła, więc potrzebne są kolejne 2 000 000,00 zł na odbudowę 
jednego skrzydła. 

 
Ad. 22. Interpelacje i zapytania Radnych (02:58:17 *). 
  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że na ostatniej 
sesji informował o interpelacji Radnego Jarosława Dudkiewicza, na którą jest już odpowiedź. 
Po upewnieniu się, że Radny Jarosław Dudkiewicz nie widzi potrzeby jej odczytywania, przekazał 
informację, że jest ona do wglądu w Biurze Rady i Wójta. 
 

Ad. 23. Wolne głosy i wnioski (02:58:48 *). 
 

Radna Joanna Radzięda zwracając się do Wójta Gminy, odniosła się do zarządzenia Wójta Gminy  
w sprawie wyborów do Młodzieżowej Rady Gminy. Panie Wójcie, obecny przewodniczący 
Młodzieżowej Rady miał jeszcze trochę czasu zgodnie ze statutem, na złożenie wniosku  
o organizację wyborów. Zarządził je Pan sam, bez konsultacji z obecnym składem MRG,  



a przynajmniej z Prezydium Młodzieżowej Rady. Ani Młodzieżowa Rada, Prezydium,  
ani ja jako opiekun, nie dostaliśmy żadnej informacji o tym, że zarządzenie się pojawiło. 
Fantastycznie, że bodajże od dzisiaj wisi informacja na fanpage-u Gminy Suchy Las, szkoda,  
że termin zgłaszania się kandydatów upłynął w zeszły piątek, więc nawet jeśli dzieci czy młodzież 
nieuczęszczająca już do podstawówek, a mogąca nadal kandydować dzisiaj, dowie się o tym,  
że wybory się odbywają, nie mają już szans na zgłoszenie swoich kandydatur. Następnie zadała 
pytanie Pani Wicewójt, w kontekście strategii rozwoju dróg. Tak mi się przypomniało, że dobry rok 
temu zaczęliśmy dyskusję na ten temat. Wydaje mi się, że jeszcze przed procedurą budżetową  
na 2024 rok zabezpieczaliśmy środki. Minęło mnóstwo czasu i chciałam zapytać, jak wyglądają 
postępy i kiedy możemy liczyć na dokument ostateczny. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oświadczył, że przekaże wszystkie uwagi, zastrzeżenia  
i pytanie, które Radna Joanna Radzięda zadała Sekretarzowi Gminy, bo nie jest dzisiaj w stanie 
odpowiedzieć na wszystko. Sekretarz Gminy na pewno dokładnie przygotuje odpowiedź  
i skontaktuje się w tej sprawie. 
Radna Joanna Radzięda zapytała, czy ewentualnie możemy dopuścić możliwość zmiany 
zarządzenia, bo nie chodzi o to, żeby Sekretarz Gminy odpowiedział, że wyszło niefortunnie,  
bo to już nic nie zmieni. Pytanie, czy nie możemy w jakimś trybie naprawczym, doprowadzić  
do tego, żeby młodzież, która nie wiedziała o wyborach, a my nie byliśmy w stanie  
ich poinformować, bo również nie wiedzieliśmy, żeby oni jeszcze mieli jakąś szansę na zgłoszenie 
się. Jeśli Sekretarz Gminy będzie odpowiadał, to byłabym bardziej zainteresowana odpowiedzią,  
co możemy zrobić, żeby to naprawić, niż roztrząsać, co się wydarzyło, że jest jak jest. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oznajmił, że w jego ocenie nie powinno być problemu  
ze zmianą zarządzenia, w trybie zmiany zarządzenia i tak to przedstawi Sekretarzowi Gminy.  
Jeżeli to jeszcze bardziej rozszerzy dostęp do informacji osób zainteresowanych, po tej stronie 
biernej, czy też czynnej, to powinniśmy w ten sposób działać. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że plan rozwoju dróg jest w trakcie 
procedowania. Zgodnie z informacją, nanosimy ostatnie poprawki i nasze uwagi do tego planu  
i chcielibyśmy przy najbliższych możliwych spotkaniach (marzec, kwiecień) zwołać spotkania 
konsultacyjne. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak wyraził swoje zadowolenie 
z faktu, że koperty z ofertami na budowę szkoły w Biedrusku udało się otworzyć, a także z faktu,  
3 oferty mieszczą się w zakładanym budżecie. Wyraził nadzieję, że wszystkie będą spełniały kryteria 
i nie będzie żadnych problemów z wyborem wykonawcy. Od tej pory już na sesjach będę pytał 
tylko, na jakim etapie to jest lub co się zadziało w tej materii, żeby w miarę możliwości przyspieszyć 
ten proces. Następnie zapytał, na jakim etapie jest w tej chwili wydawanie decyzji o warunkach 
zabudowy (Rów Północny). Zadał też pytanie dotyczące realizacji zadań lokalnych w ramach 
pożytku publicznego, które zrodziło się na Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
ponad miesiąc temu, pod kątem spotkania z sołtysami i przewodniczącymi zarządów osiedli.  
Czy to spotkanie doszło do skutku, czy nie. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oznajmił, że jeżeli chodzi o decyzję o warunkach 
zabudowy dla działek obejmujących wspomniany teren (wniosek dotyczył pewnego obszaru),  
to została ona wydana. Decyzja została wydana po wcześniejszych uzgodnieniach z wojskiem,  
z lasami oraz ze stronami. Decyzja została wydana na dwa budynki. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak dopytywał, czy będą  
to dwa budynki podobne do budynku na działce obok, czyli tak jak ten biało niebieski szpital,  
jak my to nazywamy popularnie, który tam już stoi. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oznajmił, że gmina poprzez plan miejscowy  
i warunki zabudowy, nie może określać jakości wykonania. Dodał, że może przygotować informacje 



dotyczące wskaźników, które są ujęte w tej decyzji. Pomimo tego, że faktycznie te budynki,  
o których wspomniał Radny Radosław Banaszak, były w obszarze analizy urbanistycznej,  
bo taka analiza musi być wykonana, żeby decyzję w sposób prawidłowy można było przygotować,  
a potem wydać, to niekoniecznie jest to odwzorowanie jeden do jednego. Jest jednak różnica 
wysokości, jest różnica intensywności, więc nie jest to przeniesienie zabudowy, tylko jest to raczej 
przeniesienie funkcji i rodzaju budynku dla działki, której dotyczył wniosek inwestora. 
Odpowiadając na drugie pytanie, Wójt Gminy wyraził opinię, że najlepszym terminem będzie 
początek drugiej dekady marca. 11 jest spotkanie w Suchym Lesie, inwestycje, więc możemy 
wstępnie założyć, że między 15, a 20 marca. Zaprosimy wszystkich oficjalnie, z rezerwacją, w sali, 
z przygotowanym porządkiem spotkania. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o informację  
o terminie, drogą elektroniczną. 
Radny Andrzej Bartkowiak w imieniu Anny Ankiewicz i Sylwii Szenk, zaprosił na koncert z okazji 
Dnia Kobiet, który odbędzie się 7 marca o godzinie 1900 w Centrum Kultury. Poinformował,  
że darmowe wejściówki będą do odbioru w Centrum Kultury na parterze, oraz u Anny Ankiewicz,  
Sylwii Szenk i u niego.  
Radny Michał Dziedzic poprosił o informację o zakresie remontu, gdy zostanie ustalony,  
jeśli zapadnie decyzja o remoncie ulicy Borówkowej w Suchym Lesie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy już wybraliśmy ulicę 
do remontu, że Radny Michał Dziedzic pyta o Borówkową. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przypomniała, że w aspekcie tej pozycji budżetowej,  
w pierwszej kolejności mowa była o remoncie ulicy Rolnej, a w drugiej kolejności ulicy Borówkowej. 
Dodała, że remont odbędzie się raczej w drugim półroczu tego roku, bo najpierw trzeba wykonać 
inwentaryzację istniejącej infrastruktury podziemnej. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski w kontekście zbliżających się wyborów 
prezydenckich, zaapelował do Wójta Gminy, aby rozważył przeniesienie lokalu wyborczego  
z piętra na parter budynku, jeśli ta kondygnacja spełnia kryteria lokalu wyborczego. Uzasadnił  
to względami komunikacyjnymi i dostępnością. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Grzybowego Jarosław Dudkiewicz zaprosił na IV Sucholeski 
Maraton Taneczny w oparciu o style Salsation i Zumba. Zaproszenie od Zarządu Osiedla 
Grzybowego, Zarządu Osiedla Biedrusko Gminnego Ośrodka Sportu i Fit Athletica. Termin 
wydarzenia - 15 marca, godzina 1930, sala główna Gminnego Ośrodka Sportu. 
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz przekazała, że przewodniczący zarządów osiedli i sołtysi 
otrzymali zaproszenia od starosty na coroczne spotkanie. Przypomniała, że należy je potwierdzić  
do jutra, mimo że termin tego spotkania jest odległy. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała Panią Wicewójt, 
o zadanie, które jest w dzisiejszej uchwale budżetowej. Rozmawialiśmy o nim wstępnie na Komisji 
Budżetowej, a dotyczy budowy sieci wodociągowej w ulicy Leśnej w Chludowie, na odcinku 
pomiędzy Biedruszczaną, a Chojnicką. Dlaczego spośród wszystkich ofert, które zostały podane  
na tablicy ogłoszeń (5 ofert), wybrana została przedostatnia najdroższa oferta Przedsiębiorstwa 
Budowlano-Inżynieryjnego Kaja za 365 000,00 zł. Po drodze mieliśmy jeszcze dwie oferty  
za ok. 206 tys. i za ok. 288 tys. Doszukałam się w dokumentach przetargowych, że nie zdążyliście 
państwo w ciągu tych 30 dni związać się umową. Zapewne Referat Zamówień Publicznych  
i Środków Zewnętrznych poprosił o wydłużenie terminu związania ofertą, ale nie wszyscy  
się na to zgodzili, dlatego nie byliśmy w stanie wybrać na przykład firmy z Kościana, która złożyła 
ofertę za 206 000,00 zł, tylko płacimy 365 000,00 zł. Myślę, że nie jest to aż tak duża inwestycja,  
żeby nie móc w ciągu 30 dni wybrać najkorzystniejszej oferty i podpisać umowy z wykonawcą. 
Proszę o wyjaśnienie. 



Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała, że nie pamięta historii i przyczyny  

tych działań. Oświadczyła, że poprosi zaangażowane w temat referaty o wyjaśnienia i udzieli 

odpowiedzi pocztą elektroniczną.  

Radna Joanna Radzięda poprosiła, żeby dokumentacja kierowana do Rady Gminy, która wpływa  
do Biura Rady i Wójta, była przekazywana na bieżąco Radnym drogą elektroniczną. Uzasadniła 
swoją prośbę tym, że część dokumentacji, po miesiącu już jest mało aktualna lub wypadałoby  
zająć się nią wcześniej. Dodała, że warto by było, żeby wszyscy Radni mieli na bieżąco dostęp  
do tego, co dotyczy pracy Rady Gminy. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że to nie będzie 
stanowiło problemu. 
 

Ad. 21. Zamknięcie sesji (03:16:02 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zamknęła IX sesję Rady Gminy 
Suchy Las IX kadencji.  

 
 
 

sporządził:  Przewodnicząca Rady 
Robert Nowakowski  Gminy Suchy Las 

 Joanna Pągowska  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
* znaczniki czasowe odnoszą się do nagrania audio-video. 


